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V súlade s rokovacím poriadkom pre zvolávanie zasadnutí obecného zastupiteľstva podľa § 12 
zákona číslo 369/1990 Zbierky zákonov o obecnom zriadení v znení neskorších zmien a 
doplnení starosta obce Nižná Slaná na deň 15. decembra 2022 

 

zvolal 
10. zasadnutie Obecného zastupiteľstva 

Obce Nižná Slaná v roku 2022. 
 

Všetci poslanci boli na rokovanie pozvaní a pozvánkami oboznámení s programom rokovania. 

 

Prítomní: 
Starosta obce: Tibor Jerga 
Poslanci OZ: Ján Junger, Beata Jungerová, Branislav Grančák, Ing. Martin 

Gazdík, Stanislav Beňo, Adrián Mako, Roman Anderko, Zoltán 
Tóth, Ondrej Kašai 

Rokovania sa ďalej zúčastnilo 7 ľudí podľa prezenčnej listiny zo zasadnutia. 

 

Neprítomní: 
Hlavný kontrolór obce: Ing. Peter Majorčík 
 

Obecné zastupiteľstvo začalo v zmysle priloženej pozvánky prvým bodom rokovania. 

 

Starosta obce: 

Tibor Jerga   

Overovatelia zápisnice: 

Branislav Grančák   

Roman Anderko   
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Bod rokovania 
č. 1 

Otvorenie zasadnutia 
1. Voľba návrhovej komisie, určenie zapisovateľa 

a overovateľov zápisnice 
2. Kontrola plnenia uznesení 

 

Tibor Jerga otvoril zasadnutie a privítal prítomných. Za zapisovateľa na zasadnutí určil Mgr. 
Tomáša Ladňáka. Po úvode prešiel k bodu rokovania č. 1, pričom navrhol zloženie návrhovej 
komisie a overovateľov zápisnice. 

K bodu neboli vznesené ďalšie pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo 

10/2022/1.1  A. schvaľuje 
program obecného zastupiteľstva podľa priloženej pozvánky. 

B. volí 
návrhovú komisiu v zložení: 

Stanislav Beňo, Adrián Mako, Ondrej Kašai 

C. určuje 
overovateľov zápisnice v zložení: 

Branislav Grančák, Roman Anderko 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/1.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
K bodu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo 

10/2022/1.2  berie na vedomie 
priebežné plnenie uznesení prijatých na predchádzajúcich zasadnutiach 
obecného zastupiteľstva. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/1.2: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 2 

Rozpočet obce 
1. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu 

obce 
2. Rozpočet obce na rok 2023 a návrh rozpočtu obce na 

roky 2024-2025 
3. Pridelenie dotácie z rozpočtu obce – Miestny odbor 

Matice slovenskej 
4. Pridelenie dotácie z rozpočtu obce – ECAV Nižná 

Slaná-Kobeliarovo 

 

Tibor Jerga prešiel k bodu rozpočet. Nakoľko sa z dôvodu choroby hlavný kontrolór obce 
Nižná Slaná Ing. Peter Majorčík ospravedlnil z rokovania, poveril Mgr. Tomáša Ladňáka 
prečítaním stanoviska hlavného kontrolóra k rozpočtu obce. 

Mgr. Tomáš Ladňák prečítal vybrané časti stanoviska hlavného kontrolóra v zmysle materiálu 
č. 10/2022-11 k zasadnutiu obecného zastupiteľstva. Kontrolór v ňom uviedol, že navrhuje 
schválenie rozpočtu na rok 2023 a vzatie na vedomie rozpočtu na roky 2024 a 2025. 

Ján Junger a Beata Jungerová sa opýtali, prečo je pri kultúrnych službách uvedená Matica 
slovenská. Podľa nich je potrebné toto opraviť 

Petra Roxerová uviedla, že sa jedná len o chybu v písaní a túto nezrovnalosť v dokumente 
opraví. 

Ing. Martin Gallík poukázal na to, že takéto stanovisko prijala aj komisia kultúry, mládeže 
a športu, pričom ich stanovisko je v materiáli k zasadnutiu obecného zastupiteľstva. 

Beata Jungerová sa tiež opýtala, prečo sa výdavky pre Zbor pre občianske záležitosti (ZPOZ) 
nachádzajú v kolónke 637027 miesto rozpočtovej kategórie O8.0.2.0.9, do ktorej podľa nej 
patria. 

Petra Roxerová prisľúbila, že v schválenom rozpočte opraví zaradenie ZPOZ do správnej 
kategórie O8.2.0.9. a tiež odstráni v rámci položky O8.2.0. text „Matica slovenská“. 

Tibor Jerga po vyjasnení všetkých pripomienok nechal o uzneseniach hlasovať. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/2.1  berie na vedomie 
stanovisko hlavného kontrolóra obce Nižná Slaná k návrhu viacročného 
rozpočtu obce na roky 2023 - 2025 a k návrhu rozpočtu obce na rok 2023 
v zmysle § 18f, odsek 1, písmeno c) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov.  
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/2.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
K bodu neboli vznesené ďalšie pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/2.2  A. schvaľuje 

rozpočet obce Nižná Slaná na rok 2023 v členení na hlavné ekonomické 
kategórie v zmysle materiálu č. 10/2022-01 k zasadnutiu obecného 
zastupiteľstva. 

B. berie na vedomie 

rozpočet obce Nižná Slaná na roky 2024 a 2025 v členení na hlavné 
ekonomické kategórie v zmysle materiálu č. 10/2022-01 k zasadnutiu 
obecného zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/2.2: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
Tibor Jerga objasnil, že sa jedná každoročne o dotáciu 300 EUR, o ktorú cirkevný zbor žiada 
a v zmysle dobrých vzťahov s cirkevným zborom mu každoročne bola poskytnutá. Účel dotácie 
je určený v žiadosti. Žiadosť odporúčal poslancom schváliť. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/2.3  A. schvaľuje 
žiadosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Nižná Slaná vo výške 300 
EUR, podanú žiadateľom Združeným cirkevným zborom ECAV na 
Slovensku Nižná Slaná-Kobeliarovo, v zastúpení: Mgr. Ľubica 
Štefanidesová, Ing. Marián Turic, Božena Kolesárová. 
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B. ukladá 
podpis Zmluvy  o poskytovaní dotácie č. 01/2023 medzi účastníkmi 
Združený cirkevný zbor ECAV Nižná Slaná-Kobeliarovo a Obcou Nižná 
Slaná. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/2.3: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
Beata Jungerová sa pýtala, či boli Miestnemu odboru Matice slovenskej Nižná Slaná pridelené 
minulý rok všetky finančné prostriedky, o ktoré žiadali alebo len polovica, ako odsúhlasilo 
obecné zastupiteľstvo. 

Ing. Martin Gallík objasnil, že Miestny odbor Matice slovenskej Nižná Slaná (MO MS Nižná 
Slaná) žiadal o 4 000 EUR z rozpočtu minulý rok, avšak schválili sa mu len 2 000 EUR, čo 
však nepostačovalo na realizáciu všetkých aktivít. Ďalšiu žiadosť o dotáciu už v danom 
kalendárnom roku nepodal. Okrem toho taktiež poznamenal, že za spomínanú dotáciu 
zrealizoval vydanie spevníka FS Hrabina, taktiež sa z dotácie točili videá a propagačné 
materiály, ale už za takú nízku sumu nebolo možné podporiť vydanie CD a iné aktivity v zmysle 
žiadosti. 

Beata Jungerová sa ďalej opýtala, čo má v pláne vydať MO MS Nižná Slaná tento rok. 

Ing. Martin Gallík uviedol, že je v príprave vydanie knihy „Za cisára pána II.“, ale aj iné 
aktivity v zmysle žiadosti o dotáciu. Nie je správne uvedené, že sa jedná o kroniku, ide o knihu 
mapujúcu padlých vojakov a históriu Nižnej Slanej od druhej svetovej vojny. Čo sa týka 
kroniky – materiál je pripravený, je nachystaný v elektronickej podobe, taktiež obsahuje 
fotografický materiál a plánuje sa vydať v súboroch za niekoľko rokov naraz, aby nebola tlač 
každoročne priveľmi nákladná. 

Mgr. Tomáš Ladňák dodal, že podobných štýlom pokračuje aj kronikár Pavel Fecko. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/2.4  A. schvaľuje 
žiadosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Nižná Slaná vo výške 
2 000 EUR, podanú žiadateľom Miestnym odborom Matice Slovenskej 
v zastúpení: Mgr. Milena Kolesárová 

B. ukladá 
podpis zmluvy  o poskytovaní dotácie č. 02/2023 medzi účastníkmi 
Miestny odbor Matice slovenskej a Obcou Nižná Slaná. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/2.4: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 3 

Hlavný kontrolór obce 
1. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce 

Nižná Slaná na I. polrok 2023 
2. Správy hlavného kontrolóra 

 

Mgr. Tomáš Ladňák predčítal plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Nižná Slaná 
na I. polrok 2023. Taktiež uviedol, že kvôli chorobe Ing. Peter Majorčík nestihol dokončiť 
niektoré správy hlavného kontrolóra obce, preto druhý bod ostáva bez uznesenia. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/3.1  A. schvaľuje 
plán kontroly hlavného kontrolóra Obce Nižná Slaná na 1.polrok 2023 
podľa priloženého materiálu zo dňa 30. 11. 2022. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/3.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 4 

Všeobecne záväzné nariadenia a predpisy obce 
1. Všeobecne záväzné nariadenie č. 04/2022 o miestnom 

poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 
2. Rokovací poriadok komisií 
3. Rokovací poriadok obecnej rady 

 

Tibor Jerga uviedol, že vo VZN č. 04/2022 reflektoval potrebu zvýšenia poplatku za 
komunálny odpad a drobný stavebný odpad, avšak nechcel, aby občania doplácali na neplatičov 
ani ďalších, ktorí neplatia dlhodobo poplatky voči obci, preto vypočítal zvýšenie na ročný 
poplatok 20,00 EUR na obyvateľa. 

Ing. Martin Gazdík sa opýtal, koľko stojí vývoz drobného stavebného odpadu. 

Tibor Jerga odpovedal, že cena je určená platnými cenníkmi so spoločnosťou Brantner Gemer 
s. r. o., v ktorých určujú aj cenu za tonu. Tieto veci sa dajú nájsť v zmluvách. 

Mgr. Tomáš Ladňák dodal, že zmluvy sú zverejnené na internetovej stránke obce a každý si 
môže vyhľadať presný poplatok. Je určený od ton, ktoré chce dotyčný vyvážať z obce. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/4.1  A. ruší 
platnosť Všeobecne záväzného nariadenia Obce Nižná Slaná č. 3/2019 
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
schváleného uznesením obecného zastupiteľstva č. 6/4/2019-1. 

B. prerokovalo 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Nižná Slaná č. 04/2022 
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
podľa materiálu č. 10/2022-03 k zasadnutiu obecného zastupiteľstva. 

C. uznáša sa 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Nižná Slaná č. 04/2022 
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

D. ukladá 

zverejnenie Všeobecne záväzného nariadenia Obce Nižná Slaná č. 
04/2022 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady po dobu 15 dní na úradnej tabuli a na webovom sídle obce pre 
dodržanie termínu na nadobudnutie jeho účinnosti od 01. 01. 2023. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/4.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
K bodu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/4.2  A. schvaľuje 

Rokovací poriadok komisií pri obecnom zastupiteľstve Obce Nižná 
Slaná podľa materiálu č. 10/2022-08 na zasadnutie obecného 
zastupiteľstva. 

B. berie na vedomie 

Náplň činností komisií pri obecnom zastupiteľstve Obce Nižná Slaná 
podľa materiálu č. 10/2022-08 na zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

C. ruší 
platnosť uznesenia obecného zastupiteľstva obce Nižná Slaná č. 4/6/2007 
zo dňa 03. 05. 2007, ktorým bol schválený Rokovací poriadok komisií 
obecného zastupiteľstva v Nižnej Slanej. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/4.2: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
Mgr. Tomáš Ladňák prečítal obsah materiálu č. 10/2022-12, nakoľko nebol k dispozícii 
vopred. 

K bodu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/4.3  schvaľuje 

Zmeny a doplnky Rokovacieho poriadku obecnej rady v Nižnej Slanej 
podľa materiálu č. 10/2022-12 na zasadnutie obecného zastupiteľstva. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/4.3: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 5 

Voľba rady školy 
1. Voľba rady školy 
2. Doplnenie do komisie školskej 

 

Beata Jungerová objasňuje, že na komisii školskej nedospeli poslanci k dohode a rozprávalo 
sa tam, či majú byť členmi Rady školy občania s deťmi alebo bez. Na komisii sa prerokovávalo, 
či má byť členom Beata Jungerová na návrh predsedu školskej komisie Romana Anderka alebo 
Branislav Grančák podľa návrhu Bc. Dobruše Borošovej, nakoľko má dieťa v ZŠ. Beata 
Jungerová sa preto starostu opýtala, ako sa tam medzi menami nakoniec vzal Ing. Martin 
Gazdík. 

Roman Anderko odvetil, že ten návrh, aby bol členom Rady školy niekto s deťmi bol iba 
návrhom, nie nutnou podmienkou, ani komisia školská sa na tejto podmienke neuzniesla. 

Beata Jungerová nerozumie tomu, prečo je v školskej komisii, ale nemôže byť v Rade školy. 
Podľa nej by dávalo logiku, aby bola jedna osoba aj v školskej komisii, aj v Rade školy, 
nakoľko sa tieto komisie dopĺňajú. Žiada preto dôvod a vysvetlenie, prečo je v návrhu Ing. 
Martin Gazdík. 

Ondrej Kašai taktiež potvrdil, že ohľadom tohto bodu panovala nezhoda na školskej komisii. 

Stanislav Beňo odpovedal, že Ing. Martin Gazdík je mladý, má za sebou vysokú školu aj má 
v živej pamäti školské vzdelávanie, má inžiniersky titul a má bližšie k škole, ako ktokoľvek 
ďalší zo zastupiteľstva. 

Beata Jungerová sa pýta, podľa čoho sa teda pridelil mandát minulé volebné obdobie, nakoľko 
Agnesa Benediková a Katarína Semanová nemali vysokoškolský titul a ani pred časom 
nevychodili školu. Podľa nej sa zo strany Stanislava Beňa jedná len o hlúpu výhovorku. 

Stanislav Beňo odpovedal, že to sú len dôvody, pre ktoré zvážili ako člena Rady školy 
Ing. Martina Gazdíka a príde mu, že je lepšie, ak je to človek s vysokoškolským vzdelaním, 
lebo lepšie rozumie vzdelávaciemu procesu. 

Beata Jungerová požiadala, aby ju Stanislav Beňo neurážal kvôli tomu, že nemá 
vysokoškolské vzdelanie a nech ponúkne normálny argument, prečo by členkou Rady školy 
nemala byť ona. 

Ing. Martin Gallík sa opýtal, prečo teda nie je predsedníčka komisie školskej v Rade školy, 
lebo mu to nedáva zmysel. 

Stanislav Beňo odpovedal, že Beata Jungerová nie je predsedníčkou komisie školskej, ale 
predsedom je Roman Anderko, ktorý je samozrejme členom aj Rady školy. 

Beata Jungerová opäť otvorila debatu, či nie je nutné byť v Rade, nakoľko veci, ktoré 
prerokúva Rada školy môžu byť dôležité aj pre jednanie komisie. 

Tibor Jerga zastavil debatu, oznamuje, že necháva hlasovať o pôvodnom návrhu a vyzýva 
poslancov, aby hlasovali o uznesení v jeho pôvodnej forme. 
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Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/5.1  volí 
členov do Rady školy ZŠ s MŠ Nižná Slaná: 

 Martina Semanová, predsedníčka 

 Roman Anderko, člen 

 Ing. Martin Gazdík, člen 

 Bc. Sylvia Čipková, člen 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/5.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 8 Junger, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 1 Jungerová 

ZDRŽAL SA: 0  

 
K bodu nemali poslanci žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/5.2  volí 
do Komisie školskej člena Bc. Sylviu Čipkovú. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/5.2: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 6 

Zmluvné vzťahy obce 
1. Právne služby obce  
2. Dohoda o uznaní dlhu a splátkovom kalendári – 

slobodáreň 
3. Zmluva o spolupráci medzi Obcou Nižná Slaná a 

Slovenským rybárskym zväzom 

 

Tibor Jerga oznámil poslancom, že na konci roka končí platnosť Zmluvy medzi JUDr. 
Vnenčákovou a Obcou Nižná Slaná. Vyzdvihuje tiež pomoc, ktorú pre obec JUDr. Vnenčáková 
znamená a tiež úroveň spolupráce, preto si cení, že nezvyšovala ponuku a chce pokračovať 
v rozbehnutej spolupráci aj naďalej. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/6.1  A. schvaľuje 
Zmluvu o poskytovaní právnych služieb, uzatvorenú podľa zákona 
č.586/2003 Z. z. o advokácii a v zmysle vyhlášky ministerstva 
spravodlivosti č.655/2004 Z. z. o odmenách a náhradách advokátov, 
medzi: 

Klient: 

Obec Nižná Slaná, Námestie SNP 54/5, Nižná Slaná 
IČO 00328596 

Advokátka: 

JUDr. Martina Vnenčáková, Čučmianska dlhá 7, Rožňava, 
IČO: 42240301 

Predmet zmluvy:  

Záväzok advokáta poskytnúť právne služby osobne formou 
konzultácií a poskytovanie stanovísk, podávania písomných 
vyjadrení k právnej agende klientov, vrátane právnych služieb 
súvisiacich s prípravou sporovej agendy, spisovaniu žalôb 
v mene klienta, podaní v trestných konaniach a správnych 
konaniach v rozsahu nie viac ako 10 hodín mesačne. 

B. ukladá 

uzatvorenie Zmluvy o poskytovaní právnych služieb medzi klientom: 
Obecný úrad Nižná Slaná a advokátkou: JUDr. Martinou Vnenčákovou. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/6.1: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
K bodu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/6.2  A. schvaľuje 
uzatvorenie Uznania dlhu a dohody o splátkovom kalendári podľa §558 
Občianskeho zákonníka (zákon č. 40/1964 Zb.) v platnom znení medzi: 

Zmluvné strany: 

Nájomníci v bytovom dome č. 1042 v miestnej časti Nižná Slaná-
Nižnoslanská Baňa a obcou Nižná Slaná podľa údajov zistených 
komisiou na ochranu verejného poriadku 

Obec Nižná Slaná, Námestie SNP 54/5, 049 23 Nižná Slaná, 
IČO 00328596 

Predmet zmluvy: 

Uznanie dlhu vo výške 5 340,25 EUR a dohoda o splátkovom 
kalendári do 31. júla 2023. 

B. ukladá 
uzatvorenie Uznaní dlhu a dohôd o splátkovom kalendári podľa §558 
Občianskeho zákonníka (zákon č. 40/1964 Zb.) podľa návrhu v materiáli 
č. 10/2022-10 k zasadnutiu obecného zastupiteľstva, pričom tieto 
materiály budú vyhotovené zvlášť pre každého nájomníka jednotlivých 
bytov v bytovom dome. 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/6.2: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 
Tibor Jerga privítal medzi prítomnými aj pána Ing. Valerija Brincka z miestnej organizácie 
Slovenského rybárskeho zväzu a udelil mu slovo. 

Ing. Valerij Brincko poďakoval za slovo a tiež oboznámil nových poslancov, že bol prítomný 
aj na jednaní minulého zastupiteľstva a odprezentoval opäť plán na výstavbu Vodnej nádrže 
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Gabriela v lokalite v Nižnoslanskej Bani. Upovedomil prítomných o tom, že k plnému 
vlastníctvu alebo nájmu, resp. inému právnemu vzťahu k pozemkom, na ktorých má Vodná 
nádrž Gabriela stáť, chýba ešte vysporiadať 2 000 m2 od Slovenského pozemkového fondu 
(SPF). Nakoľko ponuka, ktorú SPF dala Slovenskému rybárskemu zväzu (SRZ) nebola 
akceptovateľná kvôli neúmerne vysokej sume takmer 80 000 EUR,. snaží sa Slovenský 
rybársky zväz, miestna organizácia Rožňava o dosiahnutie dohody s Obcou Nižná Slaná. SRZ 
navrhol preto uzatvorenie Zmluvy o spolupráci, ktorá určí vzájomnú dohodu medzi dvoma 
subjektami, pričom by obec bola nápomocná pri vysporiadaní pozemkov, nakoľko pre obec 
z tohto prevodu vychádzajú omnoho výhodnejšie podmienky. Obec by tak mohla začať riešiť 
vysporiadanie pozemku, potom by po vysporiadaní mohlo dôjsť k vytvoreniu prenájmu na dobu 
cca 10 rokov a pozemok by pritom zostal naďalej vo vlastníctve samosprávy. Úlohou Zmluvy 
o spolupráci je čo najskôr vytvoriť podmienky na to, aby sa mohol projekt realizovať 
a spoločnými silami tak realizovať všetky potrebné projekty a stavby na určenom pozemku. 
Všetky ostatné zmluvy, ktoré budú musieť byť uzavreté budú vychádzať z ustanovení Zmluvy 
o spolupráci. 

Zoltán Tóth sa pýta, či mostík cez rieku Slanú bude udržiavaný SRZ. 

Ing. Valerij Brincko odpovedá, že sa jedná o mostík križujúci pozemok štátu a nepatrí tak SRZ 
ani obci, preto sa o to SRZ starať nebude. 

Tibor Jerga navrhuje pozrieť kataster a do budúcna skúsiť riešiť aj opravu mostíka, resp. jeho 
vysporiadanie. 

Ondrej Kašai hovorí, že tieto aj podobné stavby v Nižnoslanskej Bani vznikli ešte počas 
fungovania závodu Železorudné bane š. p., preto nie sú udržiavané, nakoľko pôvodný závod už 
zanikol. 

Tibor Jerga upovedomil ostatných, že už v minulom roku chcel riešiť vysporiadanie 
katastrálnych území s obcou Gočovo, aby získal aj pozemky pre multifunkčné ihrisko 
v Nižnoslanskej Bani aj ďalšie pozemky v tesnej blízkosti bytoviek na Nižnoslanskej Bani. 
Preto chce riešiť aj získanie ďalších pozemkov na ďalšie rozvojové aktivity, ale teraz tieto 
pozemky budú slúžiť aj SRZ na ich aktivity, ale benefity značné budú plynúť aj pre obec. 

Ing. Valerij Brincko približuje plán vytvoriť na spomínaných pozemkoch aspoň také rybníky 
ako sú vo Vlachove. Na to, aby sa to podarilo sú však potrebné pozemky, ktoré sú inak pre štát 
neupotrebiteľné, lebo sú zaplavené. Taktiež hovorí o tom, miestna organizácia SRZ Rožňava je 
len občianske združenie žijúce z príspevkov, nie žiadna s. r. o., ktorá by mala peniaze nazvyš, 
preto je dobrá spolupráca s obcou Nižná Slaná aj vzájomná pomoc pri realizácii investičných 
aktivít obce nutná. Na koniec požiadal poslancov, aby sa do zmluvy zaniesla platnosť nie na 10 
rokov, ale na 30 rokov od jej uzavretia. 

Poslanci obecného zastupiteľstva súhlasili a požiadali starostu obce, aby v zmluve opravil jej 
platnosť na dobu 30 rokov podľa požiadaviek SRZ. 

Tibor Jerga následne pristúpil k hlasovaniu o uznesení. 
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Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/6.3  A. schvaľuje 

uzatvorenie Zmluvy o spolupráci v zmysle § 269 ods. 2 a nasl. zákona 
č. 513/1991 Zb. Obchodný zákonník medzi subjektami: 

Zmluvné strany: 

Obec Nižná Slaná, Námestie SNP 54/5, 049 23 Nižná Slaná, 
IČO 00 328 596 

Slovenský rybársky zväz – miestna organizácia Rožňava, 
Hviezdoslavova 4, 048 01 Rožňava, IČO 35 527 366 

Predmet zmluvy: 

Touto zmluvou si zmluvné strany vzájomne upravujú podmienky 
spolupráce pri realizácii a výstavbe športovo-rekreačného areálu, 
v rámci ktorého sa realizuje stavba „Vodná nádrž Gabriela“ 
určená na športový rybolov. 

Cena zmluvy: 

Zmluva bude uzatvorená bezodplatne. 

B. schvaľuje 
uzatvorenie Zmluvy o postúpení práv vyplývajúcich z územného 
rozhodnutia uzavretú podľa § 51 zákona č. 40/1964 Zb. Občiansky 
zákonník medzi subjektami: 

Zmluvné strany: 

Obec Nižná Slaná, Námestie SNP 54/5, 049 23 Nižná Slaná, 
IČO 00 328 596 

Slovenský rybársky zväz – miestna organizácia Rožňava, 
Hviezdoslavova 4, 048 01 Rožňava, IČO 35 527 366 

Predmet zmluvy: 

Touto zmluvou si zmluvné strany vzájomne upravujú podmienky 
spolupráce pri realizácii a výstavbe športovo-rekreačného areálu, 
v rámci ktorého sa realizuje stavba „Vodná nádrž Gabriela“ 
určená na športový rybolov. 

Cena zmluvy: 

Zmluva bude uzatvorená bezodplatne. 

C. ukladá 
uzatvorenie Zmluvy o spolupráci, ďalej Zmluvy o postúpení práv 
vyplývajúcich z územného rozhodnutia podľa materiálu č. 10/2022-09 
k zasadnutiu obecného zastupiteľstva a ďalších zmlúv v súlade so 
Zmluvou o spolupráci, ktorých uzavretie bude nevyhnutné na 
dosiahnutie plánovaných cieľov a zámerov uvedených v Zmluve o 
spolupráci. 
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Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/6.3: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

 

Ing. Valerij Brincko poďakoval poslancom za prijatie aj za vzájomnú súčinnosť. 

Tibor Jerga taktiež poďakoval a uviedol, že realizácia zámeru je aj v prospech obce a že je za 
každé zveľadenie obce, už len dúfa v skorú realizáciu. 

  



 

Z Á P I S N I C A  
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 
č. 10/2022 dňa 15. 12. 2022 

 
 

strana 19 z 30 

 

Bod rokovania 
č. 7 

Osvedčovanie listín a overovanie podpisov 

 

K bodu nemali poslanci žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením číslo: 

10/2022/7  A. ruší 
platnosť uznesenia č. 1/5/2014, ktorým bola poverená na osvedčovanie 
listín a overovanie podpisov: 

meno a priezvisko: Soňa Beérová 

trvale bytom:  Gočovo 20 

 B. určuje 

od 01. 01. 2023 na výkon osvedčovania listín a overovania podpisov na 
listinách podľa Zákona SNR č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení, § 4, 
odstavec 3, písmeno r) zamestnanca Obce Nižná Slaná: 

meno, priezvisko: Zuzana Vandrášiková 

trvale bytom:  Okružná 269/6, 049 23 Nižná Slaná 

funkcia: samostatný odborný referent 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/7: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 8 

Opravné uznesenie: dovolenka starostu obce 

 

K bodu nemali poslanci žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej opravným uznesením číslo: 

10/2022/8  A. berie na vedomie 

návrh na opravu uznesenia obecného zastupiteľstva obce Nižná Slaná 
č. 9/9/2022 z dôvodu chyby pri výpočte dní dovolenky. 

B. schvaľuje 
opravu uznesenia č. 9/9/2022 prijatého obecným zastupiteľstvom obce 
Nižná Slaná dňa 28. 11. 2022 nasledovne: 

Pôvodné znenie: 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením č. 9/9/2022 
schvaľuje vyplatenie náhrady platu starostu obce Nižná Slaná 
Tibora Jergu za nevyčerpanú dovolenku: 

a. za rok 2021 v rozsahu: 20 dní 

b. za rok 2022 v rozsahu: 30 dní 

Spolu v rozsahu:   50 dní 

Opravené znenie: 

Obecné zastupiteľstvo v Nižnej Slanej uznesením č. 9/9/2022 
schvaľuje vyplatenie náhrady platu starostu obce Nižná Slaná 
Tibora Jergu za nevyčerpanú dovolenku: 

a. za rok 2021 v rozsahu: 20 dní 

b. za rok 2022 v rozsahu: 25 dní 

Spolu v rozsahu:   45 dní 

 

Hlasovanie poslancov k uzneseniu číslo 10/2022/8: 
PRÍTOMNÍ POSLANCI: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

ZA: 9 Junger, Jungerová, Grančák, Ing. Gazdík, Beňo, Mako, Anderko, Tóth, Kašai 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  
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Bod rokovania 
č. 9 

Rôzne 
1. Tuje pri cintoríne 
2. Poplatky za nájom 
3. Zmeny a doplnky č. 2 územného plánu obce 
4. Fungovanie sociálneho podniku 
5. Dlhy a nedoplatky voči obci 
6. Vysporiadanie bytov Gemerskej Polomy 
7. Rozvoz obedov v obci 
8. Potravinová pomoc pre občanov obce 
9. Starostlivosť o verejné osvetlenie 
10. Prevádzka krčmy pod sociálnym podnikom 
11. Projekt „16 nájomných bytových jednotiek“ 
12. Denný stacionár 
13. Obnova ubytovne Poliačky 
14. Rekonštrukcia štátnej cesty I/67 
15. Stav vysporiadania pozemkov pod autobusovými 

zastávkami v obci 
16. Stojatá voda pri zastávke v Nižnoslanskej Bani 

 

Tibor Jerga sa opýtal poslancov, aký majú postoj k tujam na miestnom cintoríne. Podľa 
správcu cintorína Ladislava Szekereša sú už tuje staré, ľudia však nie sú spokojní s tým, že sa 
z nich trúsi a vzniká bordel, preto navrhuje ich zrezanie a vysadenie nových, resp. nových 
kríkov alebo ponechanie voľného priestranstva. 

Stanislav Beňo sa vyjadril, že o probléme vie a že to veľmi špiní, ale je potrebné, aby sa aj 
ostatní vyjadrili, aby ich zrezanie nebolo rozhodnutím jedného človeka. 

Beata Jungerová sa opýtala, či už došlo k odstráneniu vyvýšeniny, ktorá bola pri hroboch. 

Tibor Jerga odvetil, že ešte nie. Tento problém sa rieši pomaly. 

Stanislav Beňo navrhol, aby sa riešil aj nový oporný múr pri cintoríne, ktorý by spevnil územie. 

Tibor Jerga uviedol, že v jeho záujme je vyhotovenie aj asfaltovej cesty na cintorín, aby sa 
naň dalo dostať aj s pohrebnými autami alebo v iných nutných prípadoch. Ďalej by sa podľa 
neho už mala riešiť aj druhá strana cintorína, nakoľko ľavá je už príliš zastavaná a aj preto treba 
z druhej strany vyhotoviť oporný múrik. Toto už predjednal aj so správcom Ladislavom 
Szekerešom, ktorý na problém nedostatku miesta dlhodobo upozorňuje. 

Stanislav Beňo navrhuje riešiť aj čisto urnový háj, aby sa rozumnejšie využil priestor na 
cintoríne. 

Tibor Jerga taktiež dodáva, že tuje na cintoríne sú už staré a preto by bolo podľa neho dobré 
ich likvidovať, ale musia sa k tomu vyjadriť aj ostatní. 
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Ján Junger upozorňuje, že tuje majú plytké korene a je riziko, že budú vyvrátené a zničia aj 
oporný múrik v blízkosti. 

Tibor Jerga ubezpečuje prítomných, že tento problém chce riešiť zjari a vie o tom, že to bude 
trochu náročné, lebo bude treba veľa práce urobiť pri cintoríne najmä kvôli rozsiahlym 
koreňom, nech si však do ďalšieho zastupiteľstva rozmyslia poslanci, ako naložiť s tujami. 

 
Tibor Jerga upozorňuje, že v obci potrebuje určiť jednotný a férový poplatok za nájom tým, 
ktorí majú uzatvorenú nájomnú zmluvu s obcou. Kaderníčke Simone Kravcovej o chvíľku bude 
končiť nájomná zmluva a bude treba tiež zvážiť výšky nájmov a prehodnotiť zmluvné vzťahy 
obce so subjektami, ktoré majú v súčasnosti uzatvorenú nájomnú zmluvu. Zatiaľ o tom 
neplánuje rokovať, ale vyzýva poslancov, aby aj oni povedali svoje požiadavky a návrhy 
k výškam nájmu. 

 
Tibor Jerga oznámil poslancom, že Zmeny a doplnky č. 2 územného plánu sú už takmer vo 
finále. Momentálne bude prebiehať dohodovacie konanie s orgánmi štátnej správy, ktoré mali 
pripomienky a potom príde verejné prejedanie po zapracovaní všetkých pripomienok 
a vyjasnení stanovísk. Očakávame ukončenie Zmien a doplnkov č. 2 ku koncu februára alebo 
marca roku 2023. 

Mgr. Tomáš Ladňák dodal, že k územnému plánu bude ešte sedenie, na ktorom sa bude 
rokovať o výsledkoch pripomienkovacieho konania. 

Beata Jungerová sa opýtala, či už sú vyhodnotené pripomienky občanov. 

Mgr. Tomáš Ladňák odpovedal, že je to ešte v riešení a všetky závery budú jasné po 
dokončení dohodovacích konaní. 

 
Tibor Jerga dáva na vedomie, že obec pokračuje v aktivitách k sociálnemu podniku. 
Upovedomil tiež, že je to veľmi zdĺhavý a náročný proces. Už v najbližšej dobe by mali byť 
vytvorené pracovné miesta, došlo tiež o rozšírenie do ďalších aktivít. Okrem iného to má byť 
otvorenie Baru Vanesska, ktoré by mohol zastrešovať sociálny podnik. Z jeho pohľadu je to 
snaha ako oživiť upadajúcu dedinu. 

Beata Jungerová sa pýta, ako bude sociálny podnik zarábať. Ak bude generovať zisk 
z podnikania, tak by to podľa jej vedomostí nemala prevádzkovať obec. Tiež sa pýta, akého 
bude mať podnik riaditeľa, ktorý bude podnik spravovať a viesť. 

Tibor Jerga dopovedá, že na sfunkčnenie a spustenie sociálneho podniku je potrebné 
usporiadať valné zhromaždenie, no doteraz nebolo jasné, či prídu alebo neprídu do podniku 
peniaze a či vôbec bude prevádzka možná. Sociálny podnik je podľa neho snahou o zveľadenie 
obecného majetku. Pracovníkov vie obec zamestnať z Úradu práce, mnohým ľuďom by tiež 
pomohlo, keby mali možnosť privyrobiť si. 

Stanislav Beňo navrhuje, aby sa našiel aj niekto do baru, koho by bolo možné zamestnať. 
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Tibor Jerga upresňuje, že aspoň tretina zamestnancov musí mať istú formu znevýhodnenia, 
resp. musí patriť medzi zraniteľné osoby. Môžu tam byť zdravotné indispozície alebo aj 
dlhodobé nezamestnanie a zohľadňovaná býva aj sociálna situácia. Treba však kalkulovať tak, 
aby si sociálny podnik vyrobil sám na seba, preto prišiel zo základným nápadom, aby sociálny 
podnik vyrábal betónové prefabrikáty alebo KAISER-y. Prieskum trhu starosta urobil, podnik 
môže byť úspešný, navyše sociálny podnik platí iba 10 % DPH. Pri prevádzke podniku sa ráta 
s vytvorením pracovnej čaty, ktorá ho pomôže rozbehnúť. Najskôr sa však snaží o vybavenie 
projektov, ktoré by financovali iniciálnu investíciu do projektu. 

Beata Jungerová reagovala, že si to vie predstaviť, ale či nebude problém s tým, že krčma 
bude generovať zisk. 

Tibor Jerga uviedol, že to nie je problém, pretože zisk môže generovať vlastná s. r. o., nie 
obec. Ten zisk aj tak bude potrebné vrátiť naspäť do s. r. o. a investovať do nej. 

Beata Jungerová sa opýtala, ako bude platení pracovníci, ktorí budú v s. r. o. 

Tibor Jerga uviedol, že prvotné platy musia ísť zo základného imania, neskôr by si tí ľudia 
mali vyrobiť na seba sami a tak fungovať. Do platov bude doplácať štát financie, niečo si tí 
ľudia zarobia, takže po čase by si mali sami na seba vykryť náklady. 

Stanislav Beňo uviedol, že ak bude niekoľko činností, ktoré budú fungovať v rámci sociálneho 
podniku a nie vždy musí byť každá zisková, dôležité bude, ak bude podnik ziskový ako celok. 
Napríklad ak budú úspešnejší murári alebo vyhotovitelia dlažby, tak môžu vypomôcť pri 
zvládaní nákladov aj na krčmu alebo opačne. 

 
Beata Jungerová sa pýta, či už došlo k splateniu dlhu p. Makovou a či už boli rozposlané 
výzvy na úhradu nedoplatkov. 

Tibor Jerga uviedol, že už bol minimálne dvakrát za nimi, pričom mu bolo prisľúbené, že do 
konca roka bude uhradená časť. 

Beata Jungerová uviedla, že im ide len o to, aby sa pripomínalo neplatičom, že majú 
nedoplatky. Od 7. apríla nezaplatila vlastníčka baru Vanesska ani halier, tak ide o to, aby sa na 
to časom nezabudlo. 

Tibor Jerga ubezpečuje, že sa na dlhy nezabudlo. Počká sa na to, či nezaplatia dlhy do konca 
mesiaca. Jeho riešením je prioritne to, aby zamestnal tých ľudí, ktorí majú nedoplatky, lebo 
mnohí sú v zlej sociálnej situácii a kým budú zamestnaní najmä v obci, tak vieme od nich 
sťahovať časť príjmov, aby si postupne splácali svoje dlhy voči obci. Pokiaľ sú ľudia 
zamestnaní v obci, tak vieme aj sťahovať finančné prostriedky z príjmu. Po Novom roku by 
mali ísť projekty, na ktoré by sme vedeli zamestnať ľudí a tak aj dostať časť ušlých príjmov 
naspäť. 

Beata Jungerová navrhuje menovite do rozhlasu vyhlásiť mená neplatičov v obci, aby sa 
rozšírili povedomie a prípadne aj ostych v tých ľuďoch, ktorí neplatia dane, prípadne by 
postačili aj čísla domu a suma. 

Zoltán Tóth súhlasí, že je potrebné vyhlásiť tých neplatičov. Aj podľa neho je suma 5 340 
EUR vzniknuvšia ako dlh na slobodárni priveľká a je treba peniaze od dlžníkov vybrať. 
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Tibor Jerga dodáva, že je to suma za vývoz smetí, nie suma za poplatky do pokladne. Toto je 
zosobnenie sumy nájomníkom bytového domu podľa toho, kto v bytovom dome súp. č. 1042 
býva a kto sa pričinil o vznik veľkého množstva odpadu. Dodal, že na slobodárni okrem neho 
boli aj Stanislav Beňo, Adrián Mako a Mgr. Tomáš Ladňák, ktorí overovali reálny stav 
v bytovom dome a zisťovali, kto je aktuálne nájomníkom. 

Zoltán Tóth dodáva, že boli aj nedávno plné kontajnery. 

Beata Jungerová sa pýta, koľkokrát sa to vynášalo. 

Tibor Jerga upresňuje, že tie faktúry, ktoré sú predmetom Uznania dlhu boli faktúry za 
november 2021 až február 2022, kedy sa vynášal odpad zo slobodárne a samostatne sa účtovali 
tieto položky mimo bežného zvozu komunálneho odpadu z obce. 

Ondrej Kašai upozorňuje, že je treba najmä dohliadať na to, aby tam opäť nenosili smeti a aby 
tam zostalo čisto. 

Tibor Jerga dodal, že práve preto sa do Nižnoslanskej Bane inštaloval aj nový kamerový 
systém. 

 
Tibor Jerga ohľadom vlastníctva bytov na slobodárňach vysvetľuje, že rokovania viaznu 
najmä na osobe p. Michalku z Gemerskej Polomy, ktorý blokuje posun vo vysporiadaní pod 
obec. Starosta vysvetľuje, že na takmer každom rokovaní obecného zastupiteľstva v Gemerskej 
Polome v poslednej dobe bol prítomný a snažil sa poslancom vysvetliť, že svojim konaním 
poškodzujú obec Nižná Slaná. Nakoľko je Obec Gemerská Poloma vlastníkom bytom, boli 
vyzvaní aj poslanci, aby sa prišli pozrieť na miesto a sami zhodnotiť v akom stave je bytovka. 
Poslanci aj došli na miesto, skonštatovali, že je to v hroznom stave a na mieste súhlasili, že 
budú za odpredaj bytoviek, ale neskôr to stroskotalo na tom, že pán Michalka nedovolil 
odsúhlasiť poslancom odpredaj a vyhlásil, že miestni Rómovia chcú žiť týmto spôsobom, tak 
im to „treba dopriať“. Poslanci následne sami uviedli, že už s tým nič nechcú mať a nechcú sa 
do toho miešať. Starosta však podľa vlastných slov v súčasnosti uvažuje nad tým, že by sa 
zdvihla daň za schátrané budovy o 100-násobok, čo by prinútilo vlastníkov stavieb takéto 
budovy odpredať alebo aspoň do nich investovať a v prípade, že nie, tak aspoň obec by vedela 
získať peniaze navyše. Všetky predošlé snahy na odkúpenie aj od ďalších majiteľov zatiaľ 
zlyhali a  Podľa neho takýto krok bude aspoň páka na všetkých, kvôli ktorým sú bytovky 
v zanedbanom stave a hoci si povinnosti s platením spĺňajú, tak by to pre nich bolo naďalej len 
ťažšie. 

 
Beata Jungerová sa opýtala, ako vlastne funguje momentálne rozvážanie stravy. Všimla si, že 
Adrián Mako rozváža každodenne stravu a šoféruje obecné vozidlo, avšak nie je jej jasné, na 
základe čoho tak robí, pretože je to poslanec a nemôže byť pod obcou zamestnaný na tieto 
účely. 

Tibor Jerga odpovedá, že samozrejme Adrián Mako nemôže byť zamestnaný pod Obcou 
Nižná Slaná, ale je zamestnancom Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Rožňave (ďalej len 
„ÚPSVaR“), s ktorým má uzatvorenú dohodu a na základe nej vykonáva túto činnosť. 
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Štefan Bolaček dodáva, že rozumie, že je Adrián Mako zamestnancom ÚPSVaR, ale pýta sa, 
ako môže poskytovať tieto služby v obci. 

Tibor Jerga odpovedá, že Adrián Mako je zamestnaný na výkon obecných služieb, a preto 
vykonáva práve takú činnosť, ktorú obec poskytuje svojim občanom. Uvádza, že išiel priamo 
cez ÚPSVaR, nemá nijakú dohodu na čierno, vykonáva službu pre obec, preto v tom nevidí 
nijaký problém. 

Štefan Bolaček dodáva, že chcel najmä vedieť, ako si môže dovoliť používať obecné vozidlo, 
ak teda nie je poverený zamestnanec obce. 

Tibor Jerga trvá na tom, že všetko je v poriadku, pretože výkon tejto činnosti nie je v nijakej 
kolízii s obecnými predpismi a samotný Adrián Mako bol zaškolený Vladimírom Hajčim, 
prešiel všetkými potrebnými školeniami a preto nevidí v tom, že takúto činnosť robí nijaký 
problém. 

Štefan Bolaček dodal, že už rozumie, len mu nešlo do hlavy, ako môže tieto činnosti vykonávať 
poslanec obecného zastupiteľstva a prečo práve on. 

Tibor Jerga vyzdvihol, že z činnosti Adriána Maka by si mohol príklad zobrať každý poslanec 
a nevidí dôvod k tomu, aby poslanci nemohli takto pomáhať. 

Adrián Mako doplnil, že je informovaný o tom, že ako poslanec pod obcou pracovať nemôže 
a tiež, že bol o všetkom zaškolený a poučený. 

Tibor Jerga sa rozhorčil, že sa jedná o ďalšiu snahu napádať obec a aj nových poslancov 
a hľadať chyby všade. Je to stále to osočovanie, ktoré tu bolo pred voľbami a neprestáva to ani 
po voľbách. 

Beata Jungerová uviedla, že nenapáda starostu, len sa pýta, akým štýlom funguje rozvoz 
obedov. Chcela to vedieť, starosta jej odpovedal, preto to nemá vnímať ako osočovanie, iba sa 
spýtala, ako to v skutočnosti je. 

Tibor Jerga dodáva, že toto mohla prebrať aj mimo zastupiteľstva, stačilo sa ho na to 
kedykoľvek opýtať, hoci aj zdvihnúť telefón. Nie je podľa jeho slov nutné, aby šíril tieto veci 
v rozhlase. Všetky tieto činnosti má obec zabezpečovať spoločne pre ľudí, preto nerozumie, 
prečo sa zase len hľadajú pochybenia. 

Beata Jungerová koriguje starostu v tom, že si jej otázky len zle vysvetľuje, ona len chcela 
vedieť ako to je, vysvetlil je to a tým pádom je vec uzatvorená. 

Tibor Jerga pripomína, že tak ako povedal na ustanovujúcom zastupiteľstve, chce, aby 
s poslancami tvorili tím a preto by tieto veci rád vysvetlil aj pomimo, nemusia s tým všetkým 
čakať na zastupiteľstvo. 

Beata Jungerová uviedla, že sama nevedela, ako pracuje Adrián Mako, ona sa v čase obedov 
v Nižnej Slanej nezdržiava, ale videla ho počas dovolenky rovnako ako aj iní ľudia, ktorí sa jej 
pýtali, ako je to možné, aby poslanec pracoval pod obcou. Teraz to už po vysvetlení bude vedieť 
ozrejmiť aj iným. 

Tibor Jerga odbočil s tým, že venoval tejto obci predošlé 4 roky naplno, snažil sa o zveľadenie 
obce a jej napredovanie. Počas korony spolu s poslancami nakúpili pozemky a vysporiadavali 
vlastníctva, potom sa snažili o čo najlepší rozvoj a napredovanie, aj s malými financiami sa 
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podarilo dosiahnuť mnohé prospešné veci a budovať obec, čo ostatne chváli celý okres. Spolu 
s poslancami má tvoriť tím, ktorý bude pracovať pre občanov obce a pre obec, najmä ak sa 
jedná o akcie a udalosti, v ktorý sa vyžaduje spoločné úsilie a zapojenie sa. Žiada poslancov, 
aby sa zapojili do organizácie akcií a do spoločných činností miesto toho, aby len kritizovali 
a hľadali všade chyby. 

Beata Jungerová sa ohradila, že bola pri všetkých udalostiach aj kultúrnych podujatiach obce 
v minulosti, mimo posledných dní obce, kedy nemohla prísť. Nikde nechýbala, je aj na 
fotografiách z rôznych akcií a nepáči sa jej, že pri tejto argumentácii starosta naráža aj na jej 
osobu. Upresňuje, že istú dobu chodila na úrad takmer každodenne, ale kvôli nezhodám 
s niektorými zamestnancami potom prestala. 

Tibor Jerga opravil, že nejde o narážky na Beatu Jungerovú, ale aj na ostatným poslancov 
v predošlom volebnom období, ktorí sa nezapájali do akcií a boli prakticky neviditeľní. Pokiaľ 
má niekto nejaký problém, môže kedykoľvek dôjsť za starostom a pýtať sa. Netreba sa báť, 
nikto nehryzie pri otázkach. Ďalej poprosil o ďalší bod a pokračovanie debaty. 

 
Štefan Bolaček sa pýta, akým spôsobom je vedená evidencia rozvozu potravinovej pomoci 
zabezpečovanej v obci Nižná Slaná a komu sú potraviny prideľované. 

Tibor Jerga uvádza, že pomoc je nepravidelná, rozvoz má však svoj systém. Začína sa 
v Nižnoslanskej Bani od bytoviek tzv. „štvoriek“, potom na „osemnástku“ a ďalej na 
slobodárne. Nechodí sa od dverí k dverám, ale trúbi sa vonku pod oknami a ľudia si po 
potraviny prúdu sami. 

Štefan Bolaček objasňuje, že sa pýta len preto, lebo sú niektorí ľudia, ktorí pomoc nedostávajú. 

Renáta Jergová sa zapojila do diskusie a dodáva, že nemajú čas na roznášanie po bytoch, 
každý si má prísť po potraviny k autu. 

Tibor Jerga dodatočne odpovedá, že evidenciu si vedú a je uložená na Okresnom úrade 
v Rožňave. V obci nie je dostupná najmä preto, že sa nejedná o aktivitu obce, ale o aktivitu 
starostu a dobrovoľníkov, za ktorú však nedostávajú žiadnu odmenu ani plat a robia ju na 
vlastné náklady. Ľuďom vyjde toľko potravín, koľko dostanú podľa rozpisu, niekedy je to viac, 
niekedy menej. Zdôrazňuje, že je to aktivita na dobrovoľnej báze, neúčtuje si na preplatenie ani 
benzín, ani nedostáva žiadne odmeny, rovnako ako ani jeho žena či Adrián Mako, ktorý pri 
rozvoze pomáha. Tibor Jerga približuje, že projekt potravinovej pomoci vznikol počas 
karantény v bytovkách č. 1042 a 1043, kedy obec strážila dodržiavanie karantény. V tom čase 
sa snažila obec dovolať pomoci na rôznych inštitúciách, no nenašla takmer žiadnu ochotu 
pomôcť. Ako príklad uvádza vojsko, ktoré ponúklo pomoc až po skončení karantény, kedy už 
bolo neskoro. Vtedy v spolupráci s prednostom Okresného úradu v Rožňave pánom Šípom bola 
zabezpečená pre občanov pomoc formou potravín. Z centrály Potravinovej banky na žiadosť 
obce Nižná Slaná poslali občanom v karanténe zemiaky, ryžu, trvanlivé potraviny atď. a všetko 
sa ustálilo. Po skončení karantény obci poďakoval mimo iných aj poslanec NR SR pán Vladimír 
Zajačik za to, ako situáciu starosta a pracovníci zvládli a vyriešili. Starosta však bol naďalej 
v kontakte s pánom Rýdzikom, riaditeľom Potravinovej banky Slovenska a bližšie spoznal jeho 
činnosť, ktorá spočíva v pomoci pre celé Slovensko a aj samostatne v mnohých regiónoch, 
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a začal rozmýšľať nad tým, že či by sa to nedalo stálejšie sprevádzkovať aj pre okres Rožňava. 
Začal preto rokovať s prednostom, ktorý pomohol pri zabezpečení stáleho odberu potravín 
z reťazca TESCO a tí, ktorí odoberali predtým potraviny, boli z dôvodu mnohých problémov 
a pochybení odstavení. Pomoc sa pomaly rozbiehala a keďže viacerým sa páčilo, akým 
spôsobom je zabezpečovaná a tiež ako málo problémov pri realizácií pomoci vzniká, začal 
odoberať potraviny nielen z Rožňavy, ale aj z Revúcej či z Moldavy nad Bodvou. Momentálne 
je starosta v procese rokovaní s COOP Jednotou či Billou o rozšírení pomoci potravín aj na 
ďalšie reťazce. Naozaj je to len dobrovoľný projekt, berie to čas a treba na to aj zdroje a energiu, 
ale robí to pre občanov, preto v tom vie byť úspešný. Samozrejme, že sa nájde niekto kto nie je 
spokojný alebo hundre, ale obec má 1 200 obyvateľov a neujde sa vždy každému, to však je ten 
kompromis, ktorý je potrebné vykonávať. Dávajú sa potraviny rôznym štýlom, starosta alebo 
dobrovoľníci chodia s vozidlom od domu k domu a snažia sa o to, aby vždy vyšlo každému 
aspoň niečo a obmieňajú aj zoznam obdarovaných. 

Stanislav Beňo potvrdzuje slová Tibora Jergu s tým, že chodí aj po mnohých domoch v obci, 
kde sa len tak zapráši po potravinách. 

Tibor Jerga pripomína, že nejde len o potraviny, ale aj o šatstvo či balíčky alebo ponožky. 
Všetko je to zdarma, nikomu sa to nepredáva. Je tu tiež potenciál na rozšírenie potravinovej 
pomoci, čo si však žiada investície, ak by však bolo možné začať vo väčšom množstve, rád by 
využil pomoc do budúcna aj v dennom stacionári alebo pri iných sociálnych aktivitách obce. 

 
Štefan Bolaček sa pýta, či po ukončení pracovného pomeru Igora Benedika bude v obci 
zabezpečená či zazmluvnená nová osoba, ktorá sa bude starať o verejné osvetlenie. 

Tibor Jerga odpovedá, že zatiaľ to tak nie je, nakoľko výpoveď od Igora Benedika ešte nebola 
podaná a aj keby odišiel, je stále ochotný obci v prípade núdze pomôcť a postarať sa o verejné 
osvetlenie. Stálu náhradu bude riešiť až neskôr v budúcnosti. 

 
Štefan Bolaček ozrejmuje, že podľa jeho informácií nemôže krčma byť prevádzkovaná pod 
sociálnym podnikom. Sociálny podnik nemôže predávať alkohol, preto je potrebné tento fakt 
overiť. Snaží sa len vyvarovať v obci pred problémami, ktoré by mohli nastať po zavedení 
takéhoto riešenia. 

Tibor Jerga odpovedal, že nakoľko celú problematiku sociálnych podnikov spracúva 
Implementačná agentúra v Košiciach, s ktorými obec celú dobu spolupracuje, tak sa ich na to 
bude pýtať. 

Štefan Bolaček dodáva, že podľa toho, čo vie, výroba je prípustná, predaj ale už nie. Treba si 
dať na to pozor. 

Tibor Jerga prisľúbil, že túto informáciu ešte preverí. 

 
Beata Jungerová spomína na problematiku projektovej dokumentácie k projektu „16 
nájomných bytových jednotiek“ a pýta sa, v akom je to stave a ako sa to riešilo. 
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Tibor Jerga si vydýchol, že projektová dokumentácia je už dokončená a je už v stavebnom 
konaní, ktoré prebieha podľa jednotlivých častí a stavebných objektov. Zatiaľ do dnešnej doby 
nevznikli nijaké ďalšie záväzky, ktoré by obec vyplatila projektantovi, nakoľko s termínmi už 
mešká. 

Mgr. Tomáš Ladňák konštatuje, že všetko zlé je na niečo dobré, nakoľko v súčasnosti sú 
vypísané omnoho lepšie podmienky na obstaranie nájomných bytov a aj je vyššia dotácia na 
ich stavbu z vlády, preto obec má v dnešnej dobe ďaleko lepšie podmienky na stavbu. Síce mal 
projekt byť omnoho skôr, ale v dnešnej dobe má neporovnateľne lepšie podmienky na 
realizáciu. 

 
Beatu Jungerovú zaujala informácia o dennom stacionári a pýta sa starostu, kde by takýto 
stacionár chcel mať, pokiaľ má oň záujem. 

Tibor Jerga uvažuje o dennom stacionári zatiaľ predbežne v budove klubu dôchodcov, no 
všetko je potrebné ešte vopred zvážiť a vyjasniť si, čo obec chce a ako ho bude chcieť budovať, 
Zatiaľ je projekt v rovine úvah. 

 
Jána Jungera neteší nevyhovujúci stav ubytovne na Poliačkoch a pýta sa, či chce obec nejak 
obnovu tohto objektu riešiť, aby opäť mohol plnohodnotne slúžiť svojmu účelu. 

Podľa plánov Tibora Jergu by niektoré základné opravy a úpravy mohli byť vykonané 
svojpomocne, aby bola ubytovňa použiteľná a po čase by mohla obec skúsiť na jej obnovu 
vyhotoviť komplexný projekt a získať na to dotácie a fondy. On sám si predstavuje zrubový 
vzhľad ubytovne, nové parkovisko, vyhĺbenie rybníka a zásah do okolia formou početných 
terénnych úprav. Treba zvážiť to, aby vedela ubytovňa slúžiť ako obecná budova, na čo však je 
potrebné investovať, taktiež vytvoriť príjemnú oddychovú zónu, opraviť prístupovú cestu. Na 
prístupovú cestu a jej základné opravy sa pokúsi starosta obce získať aspoň asfaltovú drť, ktorá 
zostane po oprave cesty I/67 a ktorú by vedel vyvalcovať a cestu tak spriechodniť. Do budúceho 
roka by bolo vhodné aj obnoviť klzisko na konci ulice P. J. Šafárika, na čo však stačí spoločná 
brigáda poslancov a výruby kríkov a nežiaducich drevín. 

 
Beatu Jungerovú zaujíma aj štádium obnovy štátnej cesty v úseku Henckovce – Nižnoslanská 
Baňa, pokiaľ má starosta o tom nejaké informácie. 

Tibor Jerga odpovedá, že už boli zamerané inžinierske siete a vyrúbané stromy a kríky, ktoré 
zavadzali pri výstavbe. 

Beata Jungerová sa pýta, či sa ide robiť aj celá spodná strana cesty. 

Tibor Jerga hovorí, že áno, ide sa robiť všetko a poriadne, ale bude to trvať trochu dlhšie, 
momentálne prebiehajú prípravy. Je však treba poriadne vytýčiť všetky siete, aby sa nestalo to, 
čo pri moste, kedy boli preseknuté káble a od internetu a televízie odpojené viaceré domy 
v obci. 

Tibor Molnár len dodáva, že všetko zlé je na niečo dobré – pretrhnutý kábel donútil 
pracovníkov telekomunikácií osadiť nový stĺp, urobila sa prekládka a nemusí sa to už robiť 
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v budúcnosti. Taktiež hovorí, že na moste sa momentálne už robí zálievka a čochvíľa by mohol 
byť dokončený. 

Beata Jungerová pochybuje o tempe, nakoľko podľa nej pri moste neustále robia len 2-3 ľudia, 
keď ide z práce, ale dúfa, že už bude čoskoro hotový a podľa možnosti aj načas. 

 
Tibor Jerga upozorňuje poslancov na fakt, že dokonca ani zastávky v obci nie sú vysporiadané. 
Nakoľko obec si vyhotovuje projekt, zistila, že ani na jednej strane cesty I/67 neboli zastávky 
vysporiadané – na jednej strane sú na pozemkoch, kde je potrebné rokovať so Slovenským 
pozemkovým fondom a ďalšími vlastníkmi, na druhej strane zase so spoločnosťou Slovak 
Telekom, a. s., ktorej bývalé vedenie pozemky pod zastávkami odpredalo. v Nižnoslanskej Bani 
už stihol Tibor Jerga vysporiadať jednu zastávku, druhá obec ešte len čaká. Tam má záujem 
o zámenu obecných pozemkov, nakoľko vlastník Peter Seman má záujem o časť obecného 
pozemku pri svojom dome a obec zase o zastávku na pozemku Petra Semana. Toto bude 
predmetom ďalších jednaní a zasadnutí zastupiteľstva. 

 
Štefan Bolaček pripomína, že pri zastávke v Nižnoslanskej Bani sa zdržiava voda. 

Tibor Jerga uznáva, že aj tam treba asfaltovať a je to v plánoch obce. 

Štefan Bolaček upozorňuje, že je tam jama, kde sa voda drží, neodteká a je to kvôli tomu, že 
nová cesta v Nižnoslanskej Bani je vyššie, než bola stará a obrubníky zabraňujú funkčnému 
odvodneniu ulice. 

Tibor Jerga uznáva, že je potrebné sa na to pozrieť a urobiť nejaké opatrenia. Bude sa tým 
zaoberať, pôjdu to pozrieť obecní pracovníci a dočasne to možno niečím vysypú alebo 
spriechodnia odvodnenie, ak to bude možné. 

Štefan Bolaček upresňuje, že pri rekonštrukcii cestu sa zdvihol aj kanál a preto je vyššie, než 
hladina tej mláky. 

Tibor Jerga opakuje, že na mieste sa počíta s asfaltovaním, ale pokúsi sa s tým niečo urobiť 
a napraviť to, aby sa tam voda nezdržiavala. 
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Bod rokovania 
č. 10 

Ukončenie zasadnutia 

 

Tibor Jerga poďakoval všetkým za účasť a ukončil zasadnutie obecného zastupiteľstva č. 
10/2022 o 18:30 hod. Na záver uviedol, že sa opäť s poslancami rád uvidí na zasadnutí č. 
01/2023, ktoré bude zvolané pravdepodobne počas januára. 

 


